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Nieuwsbrief voor leden 

2e van 2022, 4e jaargang 

Voorwoord bij geen voorzitter 😊 
Door Imke Leenen 

Wat leven we momenteel in een steeds 

veranderende wereld. De klimaatverandering 

wordt steeds duidelijker en merkbaar voor 

iedereen: lange warme zomer met veel droogte. Ik 

heb nu (in november) nog tomaten uit de 

moestuin! Interessant en fijn dat Twan voor de 

ALV wat gaat vertellen over het advies van de 

commissie droogte.  Ik heb me de laatste twee 

jaar bezig gehouden met het analyseren van SAS-

CoV2 in rioolwater en coördineer namens de 

waterschappen de Nationale Rioolwater 

Surveillance samen met VWS en het RIVM. Wat 

interessant om zo met de actualiteit bezig te zijn. 

Naast corona worden er nu allemaal pilots gedaan 

om ook andere parameters te meten. Je kunt dan 

denken aan griep, apenpokken, polio, maar ook 

drugs, straling of ZZS. Zo zijn we allemaal druk met 

ons werk en blijkt het steeds lastiger om 

vrijwilligers te vinden. Helaas zien we dat ook bij 

onze vereniging, want het is lastig nieuwe 

bestuursleden te vinden. Begrijpelijk en eigenlijk 

ook onbegrijpelijk, want alleen samen kunnen we 

de vereniging draaiend houden en elkaar blijven 

inspireren en adviseren bij leuke activiteiten. Kom 

erbij, het koste weinig tijd en geeft voldoening.  Ik 

hoop jullie allen te zien tijdens de ALV en wens 

iedereen een mooie winter, die we hopelijk weer 

als vanouds met familie en vrienden kunnen 

doorbrengen. 
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Het bestuur van WaterForce 
 

 
Ingrid Meuwissen ()                  Imke Leenen () 

Hein Bouwmeester   ()              Peter Paul Verbrugge ()                                     

 

 

 
 

 

 

Frank van Dien () 

 
Onze najaars excursie: 
Verdronken land van Saeftinghe 
Door Frank van Dien 

Onze excursie van dit najaar ging naar de 
Prosperpolder, op de grens van Nederland en 
België. Een gebied dat bij ons eigenlijk beter 
bekend staat onder de namen ‘het Verdronken 
land van Saefthinge’  en ‘de Hedwige polder’, maar 
het betreft min of meer belendende percelen. We 
vonden Marc Balemans bereid om dit te 
organiseren EN toe te lichten. Het kon haast niet 
missen dat dit een interessante en leerzame dag en 
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vooral ook een gezellige dag zou worden. Wel: die 
verwachting werd helemaal waargemaakt! 
Na ontvangst in een werkkeet kregen we (naast 
koffie, thee en heerlijke sandwiches) eerst een 
presentatie over het gebied van een Belgische 
jongedame die vooral vertelde over het succes van 
het bij elkaar brengen van de verschillende 
belanghebbenden, drie grote partijen die eigenlijk 
niet zo heel veel dezelfde belangen hadden op het 
eerste gezicht – en elkaar tenslotte toch vonden. 
Daarna volgde een wandeling door het gebied, 
onder begeleiding van een gidsen-echtpaar en we 
kregen veel sappige verhalen te horen over een 
(geheel onverwacht) rijk historisch verleden; deze 
uithoek had ooit best wel een centrumfunctie. De 
wandeling was winderig, met een enkel 
regenbuitje, maar al met al waren de weergoden 
ons toch welgezind, meer regen viel als we ergens 
binnen zaten. De dag werd afgesloten met pizza’s 
eten, aan één grote tafel, met zijn 14-en, wat 
uiteraard een gezellige afronding inhield. 
Marc: Hartstikke bedankt voor je inzet! 
En het is waar wat je daarover zei: we hebben 
allemaal best wel goeie netwerken, voor 
WaterForcers is het eigenlijk helemaal niet zo 
moeilijk om zoiets op touw te zetten: één goed 
idee, een paar telefoontjes en het zaakje rolt al 
gauw als van een leien dakje! 
Wie pakt de fakkel over en komt met een goed idee 
voor onze volgende excursie? Weet: we hebben 
ook budget om e.e.a. te organiseren! 

 

ALV 
Datum: dinsdag 22 nov 2022 tijd: 15:00 18:00 
Willem II Fabriek, Boschveldweg 473, 5211 VK  
’s-Hertogenbosch. 

Bart van Eck geïnterviewd 
Frank van Dien, ECOFYT, bestuurslid WaterForce 

 
Dag Bart, aan jou 
de eer om als 
twaalfde 
geïnterviewd te 
worden in deze 
serie vragen & 
antwoorden voor 
onze WaterForce 
nieuwsbrief. Met 
deze interviews 
willen we een 
beeld geven wat de leden van onze vereniging 
bezighoudt, wat ze boeit in hun werk, hun privé, 
hun hobby's. Het biedt vast mogelijkheden tot 
samenwerkingsverbanden, omdat we niet zó 
maar achter alle facetten van alle mensen komen, 
als we elkaar hooguit zien op de vergaderingen. 
Dus Bart, laat mij ook jou maar eens even onder 
ons vergrootglas leggen - want we zijn gewoon 
benieuwd naar je. Op LinkedIn kunnen we lezen 
dat je met je bedrijf For Elements al een tijdje aan 
de weg hebt getimmerd  als water- en 
duurzaamheids-consultant, daarnaast ben je 
docent op de Hogeschool van Rotterdam, dan is er 
nog Waterhandjes, waarin (of waarmee) je 
studenten snel in wilt kunnen zetten in de 
praktijk, op het gebied van water - en dan last but 
not least, natuurlijk het bedrijf Waterprof… 
Wat een veelzijdigheid, man! Laten we bij het 
begin beginnen: wat bracht jou in (o.a.) de 
waterwereld?  
De interesse in water is er altijd geweest. Mijn opa 
en oma woonden in Oudewater en hadden een 
woning aan het oude water (de Linge). Vanuit de 
woning viste ik met mijn vader in de gracht. Als ik 
bleef logeren bij mijn neven was het altijd vissen, 
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varen, 
zwemmen, 
altijd water. 
Als klein kind 
en nu nog 
steeds, kan ik 
uren naar het 
water blijven 
staren. Dat is 
de motivatie 
om te gaan 
voor een 
studie die 
gerelateerd 
was aan water.  
 
En wat doe je precies, hoe zou je je werk 
omschrijven? 
Mijn werk is heel divers, maar is veelal gedreven op 
de inhoud. Ik probeer mijn werk altijd zo in te 
richten dat ik één grote opdracht heb, waar ik word 
ingehuurd als omgevingsmanager, procesbe-
geleider, planvormer etc. en ruimte heb voor de 
hogeschool in Rotterdam. Voor een opdracht met 
een duidelijke kop en staart, zoals het schrijven van 
een vGRP, waterprogramma of een lokale 
klimaatadaptatiestrategie. Ik zit vooral in de 
governance hoek en vanuit de techniek meer in de 
afvalwaterketen. Aquatische ecologie heb ik een 
beetje achter me gelaten, wat ik met enige 
regelmaat toch wel jammer vind. Daarnaast merk 
ik dat ruimte vinden voor kortlopende opdrachten 
steeds lastiger wordt omdat ik de tijd die buiten 
een project over is, graag in Waterprof en 
Waterhandjes steek.  
 
Wat is hetgeen waar je het meest trots op bent, 
iets dat jij specifiek voor elkaar gekregen hebt, in 
één van de werkgebieden waar jij actief in bent? 
Vanuit het werk geredeneerd zijn dat er twee. De 
eerste is het voor elkaar krijgen dat het projectplan 
Noodoverloopgebied de Rondehoep definitief is 
vastgesteld. Dat heeft 4 jaar geduurd. Toen ik daar 
in 2014 startte leek het hele proces redelijk vast te 
zitten. Vrij snel na de start heb ik parallel bij de 
Hogeschool voor het vak Governance een project 

opgestart waarin studenten werden uitgedaagd 
om de inrichting van de polder vorm te geven. Een 
mooie aanleiding om met een hele bus vol 
studenten het gebied in te gaan en informatie voor 
hun (en mijn) project in te winnen. Dit heeft er 
mede toe geleid dat we makkelijker met 
verschillende stakeholders een gesprek konden 
voeren. Naast de omgeving was het ook juridisch 
een lastige taak. Een noodoverloopgebied is 
bedoeld voor situaties die boven normatief zijn. De 
eerste vraag die ik stelde, waarom is dit dan de 
verantwoordelijkheid van het waterschap? Het 
noodoverloopgebied is dan ook niet opgenomen in 
de legger, het besluit tot inzet ligt bij de 
veiligheidsregio, de bediening bij het waterschap. 
Daar hebben we flink op moeten puzzelen om dat 
juridisch goed geborgd te krijgen en daarnaast dit 
verhaal ook binnen het waterschap tussen de oren 
te krijgen. Niet iedereen was even gelukkig. Nu 
wordt de noodinlaat in 2023 gerealiseerd.  
 
Het tweede waar ik trots op ben: Waterhandjes. Ik 
word iedere keer weer blij als er studenten zijn die 
naast hun studie weer een mooie opdracht in het 
werkveld hebben kunnen uitvoeren en als ze te 
kennen geven weer nieuwe dingen te hebben 
geleerd, gezien of hun netwerk hebben uitgebreid. 
In mijn optiek is Waterhandjes een winst voor de 
watersector. We hebben nu meer dan 50 projecten 
uitgevoerd, het is nog in opbouw, maar de eerste 
feedbacks van zowel studenten als onze sector zijn 
positief.  
 
Wat is het spannendste dat je ooit gedaan hebt, in 
je leven (en dat je met ons wil delen ;-)? 
Van For Elements overstappen naar Waterprof. 
Trouwen met je partner is spannend, maar 
trouwen met twee mannen met wie je een bedrijf 
gaat runnen ook. Je zit echt aan elkaar vast en dat 
vraagt om veel onderling vertrouwen. Dat is veel 
spannender dan van een brug af springen, duiken 
met haaien of iets anders geks.   
 
En heb je ook iets speciaals dat je nog graag zou 
doen (of gedaan zou willen hebben, qua werk? 

1980: geboren in Nijmegen 
1998-2016: Civiele 
milieutechniek, Hogeschool 
’s-Hertogenbosch en HAS 
Den Bosch, Wageningen, 
MSc Aquatische ecologie, 
VU HBO docent opleiding 
2011-2020 For Elements, nu 
Waterprof 
2014 – heden docent 
Watermanagement 
Hogeschool Rotterdam 
2012: mede initiator van de 
formalisering van 
WaterForce en een tijdje 
secretaris geweest 
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In 2012 heb ik met drie andere partijen de 
AquaSoilApproach ontwikkelt. Doel: met 
behandeld afvalwater de glastuinbouw voorzien 
van water en nutriënten voor grootschalige 
voedselproductie bij de stad en het creëren van 
vele banen. Dit was vooral bedoeld voor 
ontwikkelingslanden. Inmiddels kunnen we dit 
systeem ook in Nederland wel gebruiken.  
 

Hiernaast 
schrijf je dat 
we toe zijn 
aan een 
hele grote 

goede 

crisis…      
Was Corona 
niet genoeg 
en is de 
gekte op de 

energie-
markt door 
het gedrag 
van Rusland 
ook niet 
voldoende? 
Ja klopt, de 

bovengenoemde crisissen zijn groot in omvang, 
maar onvoldoende benut. Gelukkig zie je nu een 
snellere beweging om minder afhankelijk te zijn 
van het gas, alleen de manier waarop dit gaat is dan 
weer jammer. Een overheid die 23 miljard uitgeeft 
om een negatief effect van het tekort aan gas af te 
vlakken is fantastisch, maar steek het dan in de 
versnelde verduurzaming van woningen zodat gas 
echt niet nodig is. Ik snap dat we niet in 1 jaar alles 
duurzaam hebben ingericht, maar het draait om de 
gedachte. 
Het feit dat we weer meer vliegen dan ooit te 
voren, geeft wederom aan dat we een behoorlijk 
kort geheugen hebben. De anderhalf jaar corona 
crisis is gewoon te kort geweest om daadwerkelijk 
een gedragsverandering te genereren.  
Het is eind oktober, de temperaturen halen nog 
steeds 20 graden, de avonden zijn warmer dan 
ooit, we vinden micro-plastics in ons eigen bloed en 

zo kunnen we nog even doorgaan. Alle negatieve 
effecten komen vaker voor dan wij ons beseffen en 
wij hobbelen gewoon rustig door en daar betrap ik 
mezelf ook regelmatig op. Welke vorm de crisis 
moet krijgen weet ik niet, maar hij moet lang duren 
en een verandering afdwingen.  
 
Wat doe je het liefst in je vrije tijd? 
Met mijn drie kinderen op pad. Het liefst naar het 
bos, het zwembad of kamperen.  
 
En zijn er dingen die je best zou willen doen maar 
waar je maar niet aan toe lijkt te komen? 
Zo veel bladzijden heb ik niet… Meer tijd voor 
Waterhandjes. Ik heb nog 1000 ideeën voor het 
maken van apps. Ik wil graag een triatlon doen, ik 
zou graag Groenland willen oversteken. Wat wel 
gaat gebeuren, maar nog niet is gelukt, is met mijn 
gezin een rondreis door zuidelijk Afrika. Oh ja, ik 
zou ook wel weer eens wat in het buitenland willen 
werken, dat is ook alweer te lang geleden.  
 
Waarmee zouden we onze vereniging nog beter, 
doeltreffender kunnen maken? 
Mijn eerste reactie zou zijn promotie, maar ik geloof 
niet dat dat nodig is. Binnen WaterForce lopen vooral 
heel veel hele ervaren knappe koppen rond die, zeker 
op dit moment, waarschijnlijk allemaal vol in het 
werk zitten en mogelijk blijven zitten. De 
doeltreffendheid zit hem denk ik vooral in het 
stimuleren/faciliteren van onderlinge samenwerking 
bij projecten, elkaar nog beter leren kennen, ook 
tijdens het werk. Het vergroten van het onderlinge 
vertrouwen in elkaars kennis en kunde verlaagt de 
drempel om bij persoonlijke en/of werkgerelateerde 
uitdagingen elkaar om gerichte ondersteuning te 
vragen.  
Aanvullend, maar dat is meer vanuit eigen parochie: 
ik zou het fantastisch vinden als we nog meer doen 
om jongeren de watersector in te trekken of mee te 
nemen tijdens onze werkzaamheden (snuffelstages 
van 1 of 2 dagen).  
 
Zijn er gebieden op het vlak van waterbeheer waar 
nog beslist meer onderzocht en ontdekt moet 
worden? 

Waar heeft de wereld het meest 
behoefte aan, op dit moment?   
Een hele grote, goede crisis 
zodat we met zijn allen weer 
met beide voeten op de aarde 
staan (en een overheid die wat 
langer nadenkt over het 
begeleidingsproces uit de crisis). 
 

En op het gebied van water?  
Goede sanitatie voor iedereen. 
In mijn optiek is goede sanitatie 
de sleutel naar, hoger opgeleide 
inwoners, minder verontreini-
gingen en een fantastisch 
middel voor duurzame 
voedselproductie nabij de stad! 
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Tijdens mijn studie in Wageningen vertelde Marten 
Scheffer (Prof. Dr. M. Scheffer, hoogleraar aquatische 
ecologie en waterkwaliteitsbeheer, FvD) dat onze 
kennis over hoe aquatische systemen en relaties tot 
het terrestrische werken zeer beperkt is. Je ziet nu 
weer meer vragen komen rondom waterkwaliteit, in 
relatie tot klimaatverandering. Dat wordt, denk ik, de 
volgende stresstest. Op dat snijvlak is nog veel te 
doen.  
 
En vertel eens: zijn er mensen (in het heden of 
verleden) die jou 'ernstig geïnspireerd' hebben? 
Ik word veelal geïnspireerd door de energie van 
mensen of door hen die mij een goede spiegel 
kunnen voorhouden. Mijn jeugdvriend is een enorme 
inspiratiebron als het gaat om ondernemen. De 
manier waarop hij niches vindt in de markt, omgaat 
met zijn medewerkers en de stappen die hij zet. 
Energie krijg ik ook van diegenen die doen, zoals Tijs 
van Ruth, van de Waterleider, die ik een paar weken 
geleden sprak. Na zo’n ontmoeting kom ik stuiterend 
thuis en wil ik meteen aan de slag. De quote van 
Nelson Mandela die me altijd bijblijft “After climbing 
a great hill, one only finds that there are many more 
hills to climb”. Miquel Lürling, mijn afstu-
deerbegeleider destijds in Wageningen, heeft me na 
het indienen van mijn scriptievoorstel heel duidelijk 
laten blijken dat ik, met de instelling die ik toen had, 
geen positief resultaat zou gaan halen. Ik heb daar 
behoorlijk hard mijn hoofd gestoten. Een levensles, is 
dat inspiratie? Voor mij wel. 
 
En wat de laatste paar jaar betreft, heeft Corona 
invloed gehad op je werk? Of zijn er andere dingen 
waar je je nu ineens mee bezig moet houden? 
Corona was eerder een zegen dan een beperking. 
Nadeel was dat ik niet de tijd heb kunnen nemen om 
afscheid te nemen bij de opdracht die ik destijds had. 
Groot voordeel – ik had net een zoon gekregen en 
heb dankzij Corona en het thuis werken heel veel tijd 
met hem door kunnen brengen. 
 
Zijn er vragen waarvan je vindt dat die heel gepast 
zouden zijn in een interview als dit, maar die ik nog 
niet verzonnen had? 

Nou, bijvoorbeeld: “Je geeft les en je bent actief in de 
praktijk, waarom deze keuze?” Ik ben van mening dat 
we de kennis die we in de praktijk opdoen zo snel als 
mogelijk moeten delen met diegenen die straks ons 
werk gaan doen. Praktijkkennis in onderwijs is 
ontzettend belangrijk. Daarnaast kan ik echt genieten 
van de groei van studenten, de vragen en reacties 
waar ze in de klas mee komen. Het houdt mezelf ook 
scherp in wat ik doe.  

 
En de laatste vraag: Wie wil jij de volgende keer 
geïnterviewd hebben? 
Nico van der Ploeg. Een nieuw lid dat via deze weg 
zich mooi kan introduceren middels de nieuwsbrief. 

Van het ZZP Nederland front 

 
ZZP Nederland  stuurde het bestuur de volgende 

vraag: 

 

Geacht bestuur, 

Het kabinet is van plan de zelfstandigenaftrek 

nagenoeg geheel af te schaffen. ZZP Nederland wil 

dat voorkomen en roept, samen met andere 

landelijke zelfstandigenorganisaties, het kabinet 

en parlement op de zelfstandigenaftrek niet 

verder te verlagen, maar juist in te zetten als 

fiscale voorziening om duurzaam 

ondernemerschap te stimuleren. Om dit binnen 

de politiek voor elkaar te krijgen hebben wij veel 

ondernemers nodig die deze actie steunen! 

  

Daarom deze vraag aan u: 
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Zou u uw leden kunnen vragen om onze oproep 

aan het kabinet te steunen? Bijvoorbeeld in een 

mailing of een nieuwsbrief die u uitdoet naar uw 

leden. U kunt daarvoor onderstaande link en tekst 

gebruiken. 

  

Zelfstandigen komen in actie 

We willen echt zelfstandigenbeleid en hebben 

jouw hulp nodig! 

Wij, zelfstandige ondernemers in Nederland, doen 

alles om de onderneming ook in slechte tijden te 

laten voortbestaan. Wij verwachten daarbij van de 

overheid geen tegenwerking, maar juist 

perspectief. 

Wij roepen kabinet en parlement op de 

voorgestelde versnelde afbouw van de 

zelfstandigenaftrek terug te draaien om ook de 

zelfstandige ondernemers te behoeden voor een 

koopkrachtval. De zelfstandigenaftrek zou juist 

ingezet moeten worden als fiscale ruimte voor 

duurzaam zelfstandig ondernemerschap. 

Met jouw steun zullen we onze visie kenbaar 

maken. 

Ja, ik ben zelfstandige ondernemer en 

ondersteun deze oproep van harte. Klik hier 

  

Toelichting: 

De zelfstandigenaftrek, die door de regering 

stelselmatig is verlaagd, wil men nu bijna geheel 

afschaffen. De overheid veroorzaakt hiermee 

bewust financiële schade aan zelfstandige 

ondernemers in Nederland, die verstrekkende 

gevolgen kan hebben voor hun onderneming en 

hun bestaanszekerheid. Dat gebeurt juist in een 

tijd met opeenvolgende crises, waarin het water 

de ondernemers voortdurend aan de lippen staat. 

Net als het vorige kabinet belooft ook deze 

regering in haar regeerakkoord meer ruimte te 

bieden aan zelfstandige ondernemers door het 

ondernemerschap te faciliteren en te stimuleren. 

Met het afschaffen van de zelfstandigenaftrek 

wordt die belofte door de overheid op brute wijze 

gebroken. Door toedoen van de overheid worden 

kleine ondernemingen juist in tijden van crisis in 

hun voortbestaan bedreigd. Prinsjesdag stond 

volledig in het teken van koopkrachtherstel, maar 

blijkbaar niet voor de zelfstandige ondernemers, 

die als financieringsbron van het 

koopkrachtherstel dienen. 

  

Doet u mee? Dat zou fijn zijn! 

  

Wist u overigens dat Stichting ZZP Nederland 

meer doet voor collectieve 

ondernemersorganisaties? Zo kunnen wij de 

lobbydoelen van uw collectief specifiek 

meenemen in onze gesprekken in politiek Den 

Haag en bieden wij korting op onze abonneeprijs 

voor uw leden. Meer over onze regelingen voor 

collectiviteiten. Wilt u contact over onze 

collectiviteitsregelingen, belt u dan met 085-

3032878 (optie 3) en vraag naar Hante Ledeboer, 

of reageer op deze e-mail. 

Met vriendelijke groet, 
Frank Alfrink 
Voorzitter 
 
 
 
Wij zijn heel benieuwd of onze nieuwbrief wordt 

gelezen. 

Kan je een mailtje naar ons sturen om te 

bevestigen?  Klik: Ja, ik lees de nieuwsbrief. 

 
 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnl.surveymonkey.com%2Fr%2FVFY6NHV&data=05%7C01%7Cf.alfrink%40zzp-nederland.nl%7Cfa1b12dbc8554ba50f5208dab0458608%7C52a1430b9e3a4681bed7a9dd215b7d3e%7C0%7C0%7C638016109886221583%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=4br%2FU6K7uUuxVrn1uVlzO4YMm1LA1YjgOSKhxTe7W28%3D&reserved=0
https://www.zzp-nederland.nl/waarom-zzp-nederland/collectieve-aansluiting
https://www.zzp-nederland.nl/waarom-zzp-nederland/collectieve-aansluiting
mailto:bestuur@waterforce.nl?subject=Ja,%20ik%20lees%20de%20nieuwsbrief

